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         Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady, 

IČO 467722.0707 se sídlem Želechovice č.p. 48, PSČ 410 02 Lovosice 
 
Datum: 20. července 2023 
Místo: zasedací místnosti provozní budovy na skládce  
Přítomni dle prezenční listiny: Ing. Medáček Petr, Vacková Alena, Ing. Hajná Eva, Mgr. Panaš Petr, Ing. 
Šenfeldr Tomáš, Bc. Čechová Martina, Tomášek René., Ing. Feiklová Lenka, Bc. Skružná Andrea, Jiří Motl 
Nepřítomni: Ing. Krejčí Vojtěch, Ing. Červený Richard 
Hosté: Ing. Bešta Václav, Krycner Václav 
Předsedající: Ing. Petr Medáček, předseda Rady 
Zapisovatel: Zubáková V. 
Zasedání rady „SONO“ bylo svoláno předsedou Sdružení na den 20. 7 2023 od 13,00 hod. Program jednání 
dle zaslané pozvánky byl následující:  
 

1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Seznámení s postupem projektu na gasifikaci odpadu 
3/ Sestavení pracovních skupin 
4/ Různé, diskuze 
5/ Závěr 
 

ad 1/ Jednání Rady zahájil ve 13,00 hodin předsedající Ing. Petr Medáček, přivítal zúčastněné, provedl 
kontrolu usnášeníschopnosti a požádal přítomné o schválení a doplnění programu zasedání rady SONO 
v bodě 4) různé o další projednání, kterými jsou:  

a) Hospodaření Sdružení za I. pololetí 2023 
b) Zhodnocení volných finančních prostředků 
c) Prodloužení smlouvy na sběr, svoz a likvidaci NO z členských obcí 

Hlasování:   Souhlas:   10 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů 
Následně byla provedena kontrola usnesení rady z 22.6.2023:  
- schváleno: účetní závěrka s.r.o. za rok 2022 včetně rozdělení HV, odvolání a volba nového člena DR – 
žádost 
o provedení změny v obchodním rejstříku podána na Obchodní soud v Ústí nad Labem, podpisy obou 
memorand provedeny 
 - další projednané body byly vzaty na vědomí, jednalo se body  

  informace o hospodaření za období leden – květen 2023 
  zprávy vztahující se k projednávané účetní závěrce s.r.o. za rok 2022 

Hlasování:   Souhlas:   10 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 3/21/2023: 
Rada „SONO“ schvaluje program 3. zasedání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady a bere na vědomí 
informaci předsedy o kontrole usnesení. 
 
Po hlasování o programu jednání a kontrole usnesení předsedající přistoupil k projednání druhého bodu 
programu. 
 
Ad 2/ Seznámení s postupem projektu na gasifikaci odpadu   

Předsedající Ing. Medáček seznámil členy rady s návrhem Projekové fiše transformačního projektu – 
Ústecký kraj 2020 – 2030.  Návrh dokumentu byl promítnut a čtením jednotlivých ustanovení byli členové 
rady postupně seznámeni s celým dokumentem – od kontaktních údajů přes popis a význam projektu, 
finální produkty včetně jejich využití v chemickém průmyslu a stavebnictví až k časovému harmonogramu a 
předpokládaným investičním výdajům.  
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Ing. Medáček uvedl, že v novelizované směrnici EU o odpadech byl schválen balíček předpisů vedoucí 
k transformaci procesu odpadového hospodářství na hospodářství recyklační a oběhové – jedná se o 
komplexní systém nakládání s odpady, řešení obalové problematiky, skládkování a nakládání s vybranými 
výrobky. Takto nastavený systém by měl vést k maximalizaci materiálového využití obnovitelných surovin, 
respektive odpadů. Toho lze dosáhnout inovativní technologií, která je popsána v naší projektové fiši. 
V podstatě se jedná o návrhy inovativních podmínek, které budou posuzovány a hodnoceny, zda této 
směrnici vyhovují a zda se takový projekt může ucházet o podporu z Fondu pro spravedlivou transformaci. 
 
Během čtení byly provedeny drobné úpravy textu a bylo doporučeno doplnit do fiše evropské a světové 
reference těchto funkčních zařízení. Během projednání byly položeny také dotazy, na které bylo odpovězeno 
nebo odpověď bude zjišťována u dodavatele, jejich znění uvádíme níže.  
 
1) V zamýšleném zařízení nedochází k energetickému využití odpadu, tj. k přímému spalování. Za 
vysokých teplot dochází k termickému rozkladu odpadu a vzniká vitrifikát a syntetický plyn (syngas) – jak je 
zajištěna bezpečnost při pravidelných odstávkách celého zařízení? 
Odpověď: Vzniklý plyn neobsahuje žádné nebezpečné látky, po ochlazení a vyčištění ho lze materiálově nebo 
energeticky využít. V případě odstávky celého zařízení je odváděn do speciálního zařízení - fléry, kde se 
bezpečným způsobem zneškodní spálením. Plánované odstávky povedou k odstavení technologické 
linky. Maření na takové fléře se uvažuje pouze v případě neplánované poruchy. 
 
2) Do jaké výzvy Operačního programu Spravedlivá transformace 2021-2027 bude žádost podávána? 
Dle parametrů, které uvedl předseda Rady SONO, by se mohlo jednat o Výzvu č. OPST 12/2023 – Inovativní a 
pilotní projekty Oběhového hospodářství – ÚK. Tato výzva ovšem nepodporuje aktivity, kde vstupním 
odpadem je skupina 20 03 dle Katalogu odpadů. Tato informace byla ověřena přímo na SFŽP – Oddělení pro 
Fond spravedlivé transformace. 
Zdali je tato technologie zapsána v Informačním systému výzkumu, experimentálního vývoje a inovací, což 
také výše uvedená výzva požaduje. 
Odpověď: Ano, jedná se o výzvu Inovativní a pilotní projekty oběhového hospodářství – ÚK, číslo je 12. výzva. 
V podporovaných aktivitách výzvy je uvedena podpora materiálové přeměny. Výše uvedené skutečnosti 
prověříme skutečnou reakcí pracovníků SFŽP, kteří v předchozích informacích potvrdili možnost ucházet se  
v dané výzvě o tento způsob nakládání s odpadem. Tento technologický proces je vnímán jako chemické 
separace.  
 
3) V Zápise z jednání Rady SONO ze dne 22.6.2023 je uvedeno, že „… zástupci výboru pro životní 
prostředí kvitují náš zájem o pilotní projekt ve „spravedlivé transformaci“…“ Obec Čížkovice kontaktovala 
předsedu Výboru pro životní prostředí ÚK, který uvedl, že zmiňovaný záměr nebyl výborem projednáván. 
Odpověď: Ing. Medáček k této připomínce uvedl, že nic takového neřekl. Za chybnou interpretaci informace 
uvedené v minulém zápise se omluvila zapisovatelka jednání pí Zubáková, zástupcem krajského úřadu měla 
být radní Mgr. Dvořáková, která má na starosti přípravy a realizace projektů z Fondu spravedlivé 
transformace. 
  
4) V Aktualizaci POH ÚK pro období 2016-2025 s výhledem do roku 2035 není tento záměr SONO 
uveden. 
Odpověď: Aktualizace Plánu odpadového hospodářství ČR reviduje cíle s ohledem na jejich pokračování po 
roce 2020 a je provedena aktualizace analytické části, a to zejména z hlediska vývoje produkce a nakládání s 
odpady od roku 2016 do roku 2021. Dále je POH ÚK aktualizován zejména z pohledu předcházení vzniku 
odpadů, využívání odpadů jako zdroje surovin a rozšířenou odpovědnost výrobce v souladu s principy 
udržitelného rozvoje společnosti, jsou stanoveny nové cíle pro komunální odpady …atd., aktualizace znamená 
úpravu či doplnění některých původních ustanovení, zůstává i původní seznam zařízení. Jediný platný POH ÚK 
obsahuje na str. 84 označené plánované zařízení v Želechovicích. Další jiný materiál není schválen, a proto si 
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myslím, že není vhodné předjímat jakékoliv výsledky jednání. Výbor životního prostředí ústeckého kraje 
změnu POH ÚK dosud neprojednával.  
 
5) Uveďte referenční stavby s obdobnou kapacitou, uvedeny příklady (záměr uvádí 130 tun za den). 
Odpověď: Ing. Medáček uvedl, že referenční stavby na území EU, které jsou ve fázi realizace nebo 
předrealizační, budou předloženy na jednom z následujících zasedání rady sdružení. Fáze přípravy, ve které se 
nyní nacházíme není tím pravým okamžikem, kdy bychom měli řešit bez přítomnosti kvalifikovaných 
odborníků otázky tohoto typu. Nemyslím, že by tuto diskuzi měl řídit pan „GOOGEL“, který má informace 
velice zkreslené. V tuto dobu jsme v kontaktu s posuzovateli našeho projektu ze SFŽP a výsledky 
s relevantními výstupy předložíme na jednání rady, po projednání v pracovní skupině sdružení SONO.   
 
6) Do dnešního dne se hovořilo o nákladech ve výši 1 mild. Kč. V záměru se uvádí 1,8 mild. Kč. Jakým 
způsobem se bude celý záměr financovat? Jaký dopad by to případně mělo do rozpočtů jednotlivých obcí? 
Odpověď: Investiční náklady se rozpočtů obcí nijak nedotknou. Zamýšlet bychom se však měli nad tím, co 
tato investice rozpočtům obcí může přinést. Zpracování odpadu ve vlastním zařízení by mohlo být levnější, už 
i proto, že výstupy ze zařízení lze výhodně zobchodovat.  Investiční náklady pokryjí naše vlastní zdroje, zdroje 
partnera, dotační prostředky, případně úvěr – zatím se jedná o odhad investic, více napoví studie 
proveditelnosti, plánovanou výši investičních nákladů budeme znát po zpracování projektové dokumentace. 

 
7) Z jakého důvodu SONO nevstoupí v jednání s EVO Komořany nebo případně Elektrárnou Mělník. 
Tento postup byl Obci Čížkovice doporučen jak předsedou Výboru pro životní prostředí ÚK, tak samotným 
KÚÚK.  
Odpověď: Se zástupci těchto projektů jsme v kontaktu. Projekty jsou zatím „jen na papíře“, jejich plánovaná 
kapacita je nedostatečná, nepokrývá potřeby spalování odpadů z celého území Ústeckého kraje. Je třeba 
hledat vlastní cestu a udržet i nadále kontrolu nad cenou likvidace komunálních odpadů pro občany i obce. 
 
8) Kde se v areálu skládky předpokládá výstavba zařízení a zda bude zachován provoz skládky po celou 
dobu výstavby. 
Odpověď: Provoz skládky zůstane zachován do naplnění její kapacity. Kde by mělo být umístěno zařízení, 
odpoví studie proveditelnosti. Předpokládá se, že zařízení by mělo být postaveno v areálu skládky, případně 
přilehlých pozemcích, musí to být technicky realizovatelné. 
 
9) Technologie předpokládá přidávání vápence a koksu – v jakém poměru? Příjezdová komunikace 
bude zatížena nejen dovozem odpadů, ale také dovozem těchto příměsí. 
Odpověď: Ing. Medáček sdělil, že na své cestě v Japonsku viděl jen malé zásobníky na tyto příměsi, na poměr 
surovin je nutné se dotázat. Informace od projektantů a technologů budou předloženy na jednání rady. 
 
Předsedající vyzval členy rady, aby se vyjádřili k návrhu předložené Projektové fiše transformačního projektu 
– Ústecký kraj 2020 – 2030. Dotazy k projednávanému dokumentu byly většinově zodpovězeny v průběhu 
projednávání. Vzhledem k tomu, že nikdo nevznesl žádné další připomínky či dotazy, vyzval předsedající, aby 
hlasovali a schválili předložený návrh projektové fiše. Následně bylo přistoupeno k hlasování. 
 
Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 2 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 3/22/2023: 
Členové rady „SONO“ se seznámili s obsahem Projektové fiše transformačního projektu – Ústecký kraj  
2020 -2030, týkající se zplyňování odpadů v lokalitě skládky v katastru obce Želechovice a souhlasí 
s podáním žádosti dle předepsaných pravidel Fondu spravedlivé transformace. 
 
Ad 3/ Sestavení pracovních skupin 
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Předsedající Ing. Medáček navrhuje, aby pro přípravu projektu gasifikace odpadu „SONO“ vznikly dvě 
pracovní skupiny – první tříčlenná („vyjednávací“ Bešta, Zubáková, Medáček) a druhá skupina by byla 
v základu první skupina, rozšířená o zástupce rady SONO + zástupce dozorčí rady + jednatele. Nominace za 
DR: Vacková, Panaš, Bešta, za radu SONO: Medáček, Šenfeldr, Čechová + jednatelé s.r.o.. 

Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 2 hlasy   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 3/23/2023: 
Členové rady „SONO“ souhlasí s ustanovením dvou pracovních skupin pro přípravu projektu gasifikace 
odpadu „SONO“ , v následujícím složení: 

1. pracovní skupina (vyjednávací) – Medáček, Bešta, Zubáková 
2. pracovní skupina (rozšířená) - Vacková, Panaš, Bešta, Medáček, Šenfeldr, Čechová, Zubáková, 

Krycner 
 
Ad 4a) Hospodaření sdružení za první pololetí 2023 
Paní Zubáková seznámila členy rady s výsledky hospodaření sdružení za období leden až červen 2023. 
Rozpočtové příjmy celkem ve výši 2.083.586,82 Kč jsou plněny na 14,34 % rozpočtu a rozpočtové výdaje ve 
výši 776.332,91 Kč jsou čerpány na 5,34 % rozpočtu, vyrovnáno je financováním ve výši 1.307.253,91 Kč 
(přebytek rozpočtu).  Příjmy rozpočtu tvoří doplatek svozu DNO 2022, úroky a převod z hospodářské 
činnosti, výdaje – daňové poradenství, audit, vedení UCT, pojištění, výdaje na věcné dary, pohoštění a další 
drobné nejmenované výdaje. 
 
Hlasování:   Souhlas:   10 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 3/24/2023: 
Členové rady „SONO“ berou na vědomí informace o hospodaření sdružení v období leden – červen 2023. 

Ad 4b) 
Ing. Medáček úvodem řekl, že smlouva s FCC BEC, s.r.o. končí dnem 30. září 2023 – nepokrývá tedy celé 
svozové období pro stanoviště a sběrné dvory členských obcí. Podzimní svoz je třeba zajistit prodloužením 
stávající smlouvy dodatkem. O zrušení stanovišť v obci Dubany a Křesín požádalo město Libochovice. 
Současně bude nutné vypsat nové výběrové řízení za účelem zajištění této služby i v budoucích letech. 
 
Hlasování:   Souhlas:    10 hlasů    nesouhlas: 0 hlasů                zazdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení č. 3/25/2023 
Rada SONO schvaluje návrh dodatku smlouvy č. 4 k zajištění sběru, svozu, odstranění a likvidaci 
nebezpečných odpadů z členských obcí, ten prodlužuje platnost stávající smlouvy na podzimní svoz 2023 
(do konce roku 2023), snížení počtu jednotlivých stanovišť o 2 a pověřuje předsedu podpisem tohoto 
dodatku. 
Rada SONO schvaluje vypsání výběrového řízení na svoz nebezpečných odpadů z obcí pro nadcházející 
období 2024 až 2027. 
 
Ad 4 c/ Zhodnocení volných finančních prostředků 
Předsedající úvodem informoval, že termínovaný vklad u ČSOB na 12 měsíců byl znovu obnoven. 
V uplynulém období byl velice dobře zúročen a přinese do rozpočtu nemalé prostředky. Banka ČSOB 
připravila nabídku na zhodnocení dalších prostředků, které jsou uloženy na účtu hospodářské činnosti v 
České spořitelně. Společně s prostředky na spořícím účtu v ČSOB můžeme založit termínovaný vklad 10 
mil.Kč s automatickou obnovou, tentokráte na období 3 měsíců se stejně výhodnou úrokovou sazbou jakou 
má 12M TV. 
 
Souhlas:    10 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů                zdrželi se:  0 hlasů 
Usnesení č. 3/26/2023 
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Rada bere na vědomí informace o výhodnosti termínovaných vkladů a schvaluje zřízení 3M 
termínovaného vkladu s automatickou obnovou ve výši 10 mil.Kč u ČSOB. Rada schvaluje převod 
finančních prostředků na nově založený TV ve výši 7 mil. Kč z účtu hospodářské činnosti, stejně tak převod 
prostředků ve výši 3 mil. Kč ze spořícího účtu u ČSOB. 
 
Ad 5/ Různé, diskuze 
Plánované termíny jednání rady pro rok 2023 – 24. srpna, 19. října a 14. prosince 2023 od 8,30 hodin na 
skládce.  
Plánované termíny jednání dozorčí rady SONO PLUS, s.r.o. pro rok 2023 – 14. září a 30. listopadu 2023. 
Předsedající konstatoval, že žádný z přítomných členů rady nevznesl požadavek na zařazení dalšího bodu do 
programu jednání, a proto zasedání v 15,45 hodin ukončil.  

Předsedající:       Ing. Petr Medáček 
V Želechovicích dne 20. července 2023    
Zapsala: V. Zubáková   


